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Sveriges Mjölkbönder startades 2006 med syftet att öka lönsamheten 
och förbättra villkoren för svensk mjölkproduktion. Från och med juni 
2019 ingår en prenumeration på Lantbrukets Affärer i medlemskapet 
och därmed lyfter tidningen de frågor som är relevanta för oss. 
På vår hemsida www.sverigesmjolkbonder.se finns all information om oss.

ordförande
Claes Jonsson
070-301 09 31
bankebolet@gmail.com

vice ordförande
Ulrik Isleborn
070-252 90 27
isarydab@gmail.com

andre vice ordförande
Mats Karlsson
070-395 48 66
emg.karlsson@gmail.com

Information från

D en frågan ställer man sig nu mer 
eller mindre dagligen. Det vi 
tänkt på de senaste dagarna är 
att EU-parlamentet nu har röstat 

igenom det vi tidigare varnat för i ett inlägg 
i LA nämligen Nature restoration law vilken 
innehåller bindande mål för åter ställande av 
olika naturtyper. Det som inte borde varit 
möjligt, ser ut att bli lag. 

Naturbetesmarkerna ska tredubblas i 
Sverige. De ska betas av djur som INTE ska 
användas för matproduktion. Vi kommer 
alltså att behöva 300000 fler nötkreatur för 
att beta de markerna. Samtidigt ska de inte 
användas som livsmedel och vi kommer 
få odla foder för att hålla dem vid liv över 
 vintern, vilket ytterligare minskar livsmedels-
produktionen eftersom det åtgår mark till 
denna foderproduktion utan att ge något 
tillbaka. Dessutom måste massvis med  
stängsel sättas upp. Vem ansvarar för djuren 
när de går ut från inhägnaderna? Är det 
därför virtuella staket är på tal?

EN NY DJURSKYDDSLAG
EU har en ny djurskyddslag på gång.  
En rad förändringar föreslås varav ett är att 

en veterinär alltid ska finnas på plats vid 
lastning och lossning. Ett annat är krav på 
större utrymme per djur och högre krav 
på takhöjden i transporten, vilket kommer 
medföra att det i många fall inte kommer att 
gå att transportera djur i två våningar. Detta 
kommer att höja kostnaden för transporter 
rejält, framförallt i länder med långa avstånd 
som till exempel Sverige.

EN HELT ONÖDIG DISKUSSION
Ytterligare ett skrämmande exempel på 
det tilltagande vansinnet visade sig när vi 
lyssnade på en konferens anordnad av Agfo. 
Titeln för diskussionen under namnet Agfo 
talk var ”Hur säkras rätt näring i framtidens 
mat system”. Det som diskuteras är bland 
annat hur man ska kunna öka nyttjandegraden 
av järn i växtbaserade alternativ till kött. 
Enligt oss är det en helt onödig diskussion, 
det är bara att fortsätta att äta kött och dricka 
mjölk, alltså det som vi och våra mag- och 
tarmsystem är utvecklade för.

MÄRKLIGA FÖRELÄSNINGAR
På Agfo:s hemsida finns det några tidigare 
konferenser att lyssna på: Från Orsa till Max, 

om Mungooods vegoburgare och vägen till 
genombrottet. En annan titel på föreläsning 
är: Kvinnlig kraft att räkna med för att säkra 
matsystemets framtid. Är det verkligen någon 
som tvivlat på att kvinnor kan ha och har en 
stor betydelse för vår livsmedelsproduktion? 
Snacka om nedlåtande syn på kvinnor. Fler 
exempel på mycket märkliga föreläsningar 
finns på Agfo:s hemsida.

VI BARA UNDRAR…
Som om detta inte vore nog så tog vi oss även 
en titt på vilka som står bakom Agfo. Det är 
en organisation där en mängd organisationer 
är medlemmar. Ica, Coop och Axfood är 
några exempel men värre är att LRF, Svenskt 
Kött, Agronod, Svenska Köttföretagen,  
Krav, med flera är delaktiga. Hur kan kött-
organisationer medverka i detta sammanhang 
där det mesta går ut på att få bort kött-
konsumtionen? Hur kan LRF gång på gång 
hamna i sällskap som har agendor som går 
emot djurhållning i alla dess former?  
Vi bara undrar…

Styrelsen för Sveriges Mjölkbönder

Tar vansinnet 
aldrig slut? V årt årsmöte hölls den 7 mars  

i Eksjö. Vi började dagen hos 
familjen Källner på Torsjö säteri 
med kaffe och tårta eftersom  

det var ”fössta tossdagen i mass”. Därefter 
berättade Henrik Källner om gården och  
vi fick en rundvandring med mycket bra 
information om deras mjölkproduktion  
och hur de nu bygger en biogasanläggning 
med allt vad det innebär i form av miljö-
konsekvensbeskrivningar och annat. 

På Torsjö såg vi imponerande fina kalvar  
och kor. Det är en mycket välskött gård!

NY LEDAMOT I STYRELSEN
Efter studiebesöket förflyttade vi oss till 
Ekens camping strax utanför Eksjö där vi  
åt lunch och höll själva årsmötet. 

Samtliga styrelseledamöter omvaldes och 
Claes Jonsson, Tibro, fortsätter som ord-

förande. Styrelsen utökades med en person, 
Charlie West valdes in som ny ledamot. 
Han är 35 år och bedriver mjölkproduktion 
tillsammans med sin fru Paulina i Nordingrå 
mellan Härnösand och Örnsköldsvik. De har 
en nybyggd ladugård med en mjölkrobot. 

Johan Andersson avtackades för sin tid  
i valberedningen.

ÅRETS TRIGGER
Priset som Årets Trigger tilldelades  
familjen Hyttsten. Motiveringen lyder:  
”Priset tilldelas er för er kamp för ägande- 
rätten, brukanderätten och för möjligheten  
att bo och verka på landsbygden.

Kristin, Josefine och Lia Hyttsten – ert 
framträdande på Lantbrukets dag i riksdagen 
var oerhört rörande och öppnade ögonen för 
alla medverkande om hur illa artskyddet och 
biotopskyddet slår för enskilda företag. 

Kurt Hyttsten och Halldis Westholm  
– de artiklar där ni medverkat i olika 
lantbrukstidningar har satt äganderätten på 
dagordningen på ett helt annat sätt än tidigare. 

Vi hoppas att ni inom en mycket snar fram-
tid kan generationsskifta fastigheten så att ni 
döttrar kan ta över och ni som föräldrar kan få 
en bra tid som pensionärer.”

REGELFÖRENKLINGAR
Efter en diskussion om hur vi ska arbeta 
framöver, fick vi besök av Magnus Oscarsson 
(KD) som ska leda en utredning om regel-
förenklingar för lantbruket. Utredningen är 
än så länge bara i ett inledningsskede men 
vi har stora förhoppningar om att det ska 
komma något gott ut ur den.

Som sista punkt på årsmötet tackade vi 
Lennart Wikström för att han lett mötet och 
Carina Lagerstedt för att hon var  sekreterare. 

Viktigt att vi engagerar oss!

Dagen började på Torsjö säteri. Främst syns  
William Krijger, Morgan Dahlgren och Henrik Källner. 

Claes Jonsson omvaldes 
som ordförande.  

Vice ordförande Ulrik Isleborn, 
Aneby, fortsätter i styrelsen.

Valberedningens ordförande 
Tommy Bengtsson, Tomelilla. 

Magnus Oscarsson (KD) 
och Lennart Wikström, 
Lantbrukets Affärer.

Carina Lagerstedt var 
sekreterare på stämman.


